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Maart 2022: gemeenteraadsverkiezingen... 
ze liggen al weer ver achter ons. Na de on-
verdiende en onverwachte uitslag mogen 
de vier raadsleden de SGP vertegenwoordi-
gen in de raad, alsook een wethouder deel 
uit maken van het college. Daarmee komt 
er voor het bestuur ook een rustigere pe-
riode, waarin we ons eigen bestuurswerk 
weer eens kunnen herzien. Waar gaan we 
de komende periode aan werken? Wat zijn 
belangrijke aandachtspunten?

We noemen er een aantal:
1. Het opnieuw opzetten van de communicatie 
met en naar de leden, waarvan deze nieuws-
brief een voorbeeld is. Daarnaast hebben we in 
het achterliggende jaar zoveel als mogelijk alle 
mailadressen van de leden verzameld, zodat we 
sneller kunnen berichten. We gaan meer aan-
dacht geven aan het up-to-date houden van de 
website.

2. Ook proberen we als bestuur de contacten 
met de fractie warm te houden. Bij toerbeurt 
bezoeken we de fractie en we hopen deze 
winter ook de (steun)fractieleden en wethouder 
persoonlijk te bezoeken.
3. Jaarlijks hebben we twee ledenvergaderingen. 
Het is de intentie om van de najaarsvergadering 
meer een politieke bijeenkomst te maken, zoals 
afgelopen bijeenkomst van 8 december. Op 
deze manier willen we de politieke betrokken-
heid proberen te vergroten.
Boven dat alles is het goed om regelmatig ook 
het doel van onze partij en afdeling terug te 
lezen: "Iedere afdeling stelt zich ten doel de 
beginselen van Gods Woord op staatkundig ter-
rein tot meerdere erkenning te brengen over-
eenkomstig de in artikel 2 van de statuten van 
de partij vermelde grondslag. Derhalve is haar 
streven erop gericht dat Gods Woord als norm 
aanvaard wordt voor het politieke en maat-
schappelijke leven." Dan ligt daar een haast 
onmogelijke opdracht. Maar indien iemand 
wijsheid ontbreekt, dat hij ze van God begere.

Een doordeweekse avond met een flinke 
groep inwoners in een zaaltje van de Halve 
Maan in Oostkapelle, de MFA in Biggekerke 
of een groep ondernemers in Bistro Bram 
in Oostkapelle of de Roode Leeuw in Dom-
burg... En dan als wethouder gewoon rond-
lopen en alle vragen beantwoorden. Dat 
gaat van het oplossen van verkeerssituaties, 
tot woningbouw, van parkeren tot de toe-
komstige ontwikkelingen met betrekking tot 
de supermarkt. Een kwinkslag tussendoor. 
Heerlijk om zo direct in contact te zijn met in-
woners en ondernemers! Daar geniet ik van. 
Je merkt dat mensen het belangrijk vinden 
dat je als bestuurder aanspreekbaar bent op 
knelpunten en ontwikkelingen. Niet op alle 
vragen heb je ter plekke antwoord, dan moet 
je er wel op terugkomen. Niet iedereen is blij, 
soms moeten we dingen als gemeente ook 
nog beter doen. Toch kun je af en toe ook 
een inkijkje geven op wat er op een gemeen-
te afkomt: dat er keihard wordt gewerkt in de 

gemeentelijke organisatie en dat er juist ook 
veel goed gaat! En soms moet je ook kunnen 
relativeren; zoveel hoofden zoveel zinnen. 
Ik zeg het af en toe: “Ik heb veel werkplezier 
gehad in mijn vorige baan bij het Openbaar 
Ministerie, maar daar was je toch altijd in de 
achterhoede aan het werk. Als wethouder 
doe je een stap naar voren. Prachtig!” Schiet 
me vooral even aan als je me tegenkomt op 
de fiets of in een zaaltje… Tot ziens!

VAN HET BESTUUR

VAN DE WETHOUDER



Op 8 december was er een politieke bij-
eenkomst die door het bestuur van SGP 
Veere georganiseerd was. Het thema van 
de bijeenkomst was: ‘Landbouw heeft toe-
komst’.

De zaal van dorpshuis ‘Ons Huis’ in Melisker-
ke zat bijna helemaal vol met mensen die zich 
betrokken voelden bij dit thema: als boer, po-
liticus of op een andere manier. Er waren drie 
sprekers uitgenodigd: René de Visser (wet-
houder Gemeente Veere), Hans Rottier (Sta-
tenlid Provincie Zeeland) en Bert-Jan Ruissen 
(Europarlementariër). Ieder gaf vanuit zijn 
eigen invalshoek een boeiende bijdrage op 
het thema. Bert-Jan Ruissen gaf een inkijkje 
in hoe de processen rondom wet- en regelge-

ving werken en hoe Nederland vooral op het 
gebied van stikstofreductie een hardere lijn 
kiest dan de Europese Unie voorschrijft. Hans 
Rottier nam ons mee in de acties die de Pro-
vincie Zeeland uitvoert om tot een gebiedsge-
richte aanpak voor Zeeland te komen. René 
de Visser liet vooral zien hoe belangrijk het is 
dat boeren hun ideeën en zienswijzen delen 
met de gemeente en provincie. Er was ook 
ruimte voor het stellen van vragen vanuit de 
zaal, waar goed gebruik van werd gemaakt. 
Eensluidende conclusie van de sprekers was 
in ieder geval: “Ja, er moeten dingen anders, 
maar de landbouw heeft zeker toekomst!”

VERSLAG POLITIEKE 
BIJEENKOMST LANDBOUW



De SGP is de afgelopen periode al een aantal 
keer op werkbezoek geweest. Wethouder 
René de Visser is in juli langsgegaan bij Cam-
ping Olmenveld, om te kijken hoe dit bedrijf 
duurzaam onderneemt. De camping pompt 
sinds een jaar water op uit een bron voor 
gebruik in de zwemvijver. Ook maken de 
toiletten en de wasserette gebruik van dat 
water. Daarnaast zuivert het bedrijf het afval-
water en slaat dat op in een groot bassin van 
20.000 kuub. Dat water wordt nu gebruikt 
voor het besproeien van planten. Regelma-
tig rijdt een tractor met tankwagen naar de 
camping om water te laden. Boeren uit de 
omgeving kunnen het water kopen voor 
bevloeiing van hun gewassen. De camping wil 
graag verder verduurzamen door het water 
ook te gaan gebruiken voor het besproeien 
van de sportvelden in Serooskerke. Om het 
water naar de sportvelden te transporteren 
zijn leidingen nodig, waardoor de milieu-
belastende tankwagens niet meer gebruikt 
hoeven te worden. De vereiste pomp zou dan 
op zonne-energie kunnen draaien. Misschien 
kan het water zelfs gebruikt worden voor de 
huizen die in de nabije toekomst in Seroos-
kerke-Oost gebouwd zullen worden. Al met al 

gaf dit werkbezoek de wethouder genoeg stof 
tot nadenken. 
In september waren we te gast bij de biolo-
gische kippenboerderij en de camping van 
onze eigen fractiegenoot Adriaan. We hebben 
gezien hoe hij d.m.v. verschillende innova-
ties duurzaam wil ondernemen. Daarnaast 
hebben we de bedrijven De Groene Kust, 
Landgoed de Eendracht en Scoutingcentrum 
Zeeland bezocht. Het waren prachtige rond-
leidingen door bevlogen ondernemers en 
vrijwilligers. Voor ons een mooie start na het 
zomerreces!
Op 18 november was de SGP nogmaals bij 
Scoutingcentrum Zeeland aanwezig. Deze 
keer was er wat te vieren: de scouting be-
stond 52,5 jaar! Onze eigen wethouder René 
de Visser nam het eerste exemplaar van het 
jubileumboek in ontvangst. Scoutingcen-
trum Zeeland heeft zich met ca. 20.000 over-
nachtingen per jaar tot één van de grootste 
scoutingkampeerterreinen van Nederland 
ontwikkeld. Dit wordt geheel gerund door 
enthousiaste vrijwilligers. Wat een mooie en 
gedreven organisatie! Dit wordt door de SGP 
erg gewaardeerd.

WERKBEZOEKEN

DORPS-/STADSRAAD
VERDELING

Jaap Melse: Domburg, Oostkapelle, Westkapelle
Sander Jacobse: Biggekerke, Meliskerke

Niels te Sligte: Gapinge, Serooskerke
Leon Mulder: Grijpskerke, Koudekerke/Dishoek, Vrouwenpolder

Adriaan Wisse: Zoutelande
Perry de Visser: Veere
Jan Peene: Aagtekerke



Onze eigen wethouder wil de vaart er in-
houden: “niet langer praten, niet wachten 
op cijfers, maar bouwen, veel bouwen”. In 
acht jaar tijd moeten er gemeentebreed 
852 woningen worden gebouwd, wat ruim 
een verdubbeling ten opzichte van de 
oude plannen betekent.

Het is de bedoeling dat deze woningen in 
alle Veerse kernen gebouwd worden, al zal 
er in bepaalde kernen meer gebouwd gaan 
worden dan in andere kernen. Welke wonin-
gen er gebouwd gaan worden is afhankelijk 
van de behoefte van de lokale bevolking, 
maar duidelijk is wel dat er vooral betaalbare 
woningen voor starters, senioren, tijdelijke 
werknemers en statushouders (vluchtelingen 
met een verblijfsstatus) gerealiseerd moeten 
worden. Het is de bedoeling dat erin iedere 
kern gekozen wordt voor een mix van wonin-
gen voor de verschillende doelgroepen, wat 
onze leefbaarheid ten goede komt.
Van de 852 woningen bestaat tweederde deel 
uit betaalbare woningen. Dat kunnen zowel 
sociale huur- en sociale koopwoningen zijn 
als betaalbare koopwoningen. Onder sociale 
koopwoningen verstaan we woningen die 
maximaal 250.000 euro kosten, maar die 
bij verkoop wel weer aan Zeeuwland terug-

verkocht moeten worden. De betaalbare 
koopwoningen zitten qua prijs tussen de 
250.000 en 355.000 euro. Belangrijk is dat er 
weer doorstroom komt. Senioren die nu in 
een gezinswoning wonen, moeten kunnen 
doorstromen naar een levensloopbestendige 
seniorenwoning, waardoor er weer ruimte 
komt voor starters.
Is dit allemaal wel realiseerbaar? René: “Door 
een forse toename van de bouwkosten van 
de afgelopen jaren wordt het een uitdaging 
om niet te dure huizen te bouwen. En er zijn 
meer uitdagingen; neem de stikstofproble-
matiek, de procedures die veel tijd kosten, 
maar we kunnen nu niet wachten. De politiek 
was ook tijdens de afgelopen verkiezingstijd 
eensgezind: er moeten snel woningen komen 
in Veere! Dus, aan de slag!”
René vervolgt: “In Aagtekerke is de uitgifte 
van bouwkavels gestart. In 2023 volgen de 
plannen in Serooskerke, Meliskerke, Grijps-
kerke en Gapinge. Intussen maken we met de 
gemeenteraad een planning voor de overige 
kernen in de jaren 2024 en verder. En oh ja; 
we gaan ook nog leuke flexwoningen bouwen 
in 2023. Hou het even in de gaten!”

WONINGBOUW



Sander, kan je iets over jezelf vertellen?
Mijn naam is Sander Jacobse, 46 lentes jong, ge-
trouwd met Suzanne en vader van vier kinderen 
in de leeftijd van 9 tot 18 jaar. We wonen inmid-
dels alweer vijftien jaar in Krommenhoeke. Ik 
werk bij de Gemeente Vlissingen als coördinator 
civiel, waarbij ik een team van ca. vijftien collega’s 
aanstuur. In mijn schaarse vrije tijd ben ik graag 
lekker in en om het huis met mijn handen bezig.

Waarom ben je raadslid geworden?
Ja, het is zo gelopen. In 2009 ben ik door René de 
Visser, die toen fractievoorzitter was, gevraagd of 
ik het niet eens leuk vond om een fractievergade-
ring te bezoeken. Sinds die tijd ben ik steunfrac-
tielid geworden. Van het één komt het ander: in 
de periode 2010 tot 2013 ben ik commissielid MO 
geweest. Door de bijzondere omstandigheden 
na de verkiezingen van 2018 kwam, voor mij best 
onverwachts, de vraag of ik raadslid wilde wor-
den. Ik had hier helemaal niet op gerekend en het 
was ook niet mijn ambitie. Maar na toch wel een 
persoonlijke worsteling of ik dit wel kon en moest 
doen ben ik er van overtuigd geraakt dat ik dit 
niet kon weigeren. Na een roerige beginperiode 
heb ik mijn draai weten te vinden. Dit jaar ben ik 
met veel plezier gestart aan mijn tweede raadspe-
riode. Het mooie van raadslid zijn vind ik dat je 
echt iets voor mensen kunt betekenen. Niet dat je 
gelijk een oplossing hebt, maar je kan ze vaak een 
stap verder helpen. Ook kun je met jouw input 
richting geven aan belangrijke documenten, zoals 
bijvoorbeeld de omgevingsvisie. Ik kan echt ge-
nieten van de samenwerking binnen de fractie en 
van ieder zijn kwaliteiten en specialiteiten. Heel 
fijn en dankbaar dat we zo al het werk wat op ons 
afkomt kunnen verdelen onder elkaar. En ook alle 
contacten die je hebt met raads-, commissie- en 
collegeleden, inwoners en ondernemers vind ik 
ontzettend leuk. 

Welk punt uit het coalitieakkoord spreekt jou 
het meest aan?
Woningbouw. Naast dat er de laatste jaren te 
weinig is gebouwd was er ook geen duidelijke 
visie en een meerjarenprogramma: wat, waar en 
hoeveel mag er in onze gemeente gebouwd gaan 
worden? Het afgelopen halfjaar is er ontzettend 
hard gewerkt aan het Programma Wonen. Afgelo-
pen maand is dit woningbouwprogramma vast-
gesteld door de gemeenteraad. Dit houd in dat er 

de komende vijf jaar ruim 850 nieuwe woningen 
gebouwd mogen worden!

Waarvoor ga jij je in de verdere raadsperiode 
bijzonder inzetten?
Te veel om op te noemen, dus ik laat het graag bij 
de top 3. De vorderingen van het woningbouw-
programma nauwgezet volgen en indien nodig 
proberen bij te sturen. Diverse bestaande bedrij-
venterreinen moeten geüpgraded en daar waar 
mogelijk uitgebreid worden. De dienstverlening 
voor onze inwoners en ondernemers moet echt 
worden verbeterd. Te vaak bereiken ons berich-
ten dat men van het kastje naar de muur wordt 
gestuurd.

Je bent sinds kort voorzitter tijdens de com-
missievergaderingen MO. Hoe bevalt dat?
Al langere tijd was er geen vaste voorzitter voor 
deze commissie. De vervangend-voorzitter zat 
een keer erg omhoog en toen ben ik ingevallen. 
Dit vond ik heel erg leuk om te doen en ik kreeg 
leuke respons. Daarnaast vind ik dat de kwaliteit 
van het vergaderen en de vergaderdiscipline in 
Veere nog stukken verbeterd kan worden. Hier 
wil ik als voorzitter graag mijn steentje aan bij-
dragen. Trouwens, wel bijzonder dat de SGP voor 
beide commissies de voorzitter mag leveren.

INTERVIEW 
SANDER JACOBSE



SGP Veere 
wenst u gezegende 
Kerstdagen en een 

voorspoedig 2023!

 Wij danken u voor uw steun 
en vertrouwen in het 

afgelopen jaar .



ONZE MENSEN

Jaap Melse
Fractievoorzitter 

Sander Jacobse
Raadslid 

Adriaan Wisse
Commissielid RO

Alex Maranus
Voorzitter

Jan Kees Lievense
Secretaris

Pieter de Visser
Penningmeester

Martijn Hoek
Bestuurslid

Jan de Visser
Bestuurslid

Perry de Visser
Commissielid RO

Jan Peene
Steunfractielid

Niels te Sligte
Raadslid 

Leon Mulder
Raadslid 



Jaap Melse:  jaap.melse@sgpveere.nl
Sander Jacobse: sander.jacobse@sgpveere.nl
Niels te Sligte: niels.te.sligte@sgpveere.nl
Leon Mulder:  leon.mulder@sgpveere.nl
Adriaan Wisse: adriaanwisse@sgpveere.nl
Perry de Visser:  perry.de.visser@sgpveere.nl
Jan Peene:  jan.peene@sgpveere.nl

Mailadres bestuur: sgpveere@outlook.com

CONTACTINFORMATIE



VEERE


